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A summary of the informal meeting with the Commissioner Maria Damanaki 

On 26th July in Brussels an informal meeting was held with the Commissioner Maria Damanaki. The meeting 

participants were Andreas Papaconstantinou of the Commissioner’s cabinet, Fabrizio Donatella and Ernesto Bianchi 

of DG MARE. RAC MED was represented by the Chairman Giampaolo Buonfiglio and two vice Chairs Genaro Amigo 

Chouciño and Snezana Levstik, as well as Rosa Caggiano. Unfortunately vice Chair Susana Sainz-Trapaga could not 

take part in the meeting due to her flight being delayed.  

The Commissioner, Mrs Damanaki, opened the meeting by underlining the crucial role that the RACs have in the 

reformed CFP, as a consequence they will have receive new responsibilities and there will be new rules to follow. 

She gave particular emphasis to the great expectations that she has from the collaboration with RAC MED, in 

consideration of the fact that, where in the Atlantic and North European EC waters some progress has been noted in 

the state of the stocks, in the Mediterranean there are still clear indications that the resources are overexploited.  

The Commissioner continued, stating that she did not wish to get involved in the issues surrounding RAC MED 

procedures and the correctness of the acts by which RAC MED renewed its component bodies (she paused to wish 

the newly elected RAC MED parties every possible success). She stated, however, that she would have welcomed 

receiving clearer details on the matter, with particular reference to the participation of the French associations, as 

she had received questions in Parliament on this matter, on the level of representation of small-scale fisheries and 

on the procedures and criteria by which associations of any kind are admitted to or excluded from RAC MED. 

RAC MED reassured the Commissioner on the membership procedures (following the open-door principle), and on 

the wide representation of small-scale fisheries among the member organisations, the Commissioner’s attention was 

drawn to the recent developments in relations with some French organisations that had criticised some actions 

taken in the most recent General Assembly meeting. The forthcoming Working Group meetings to be held in Paris 

will represent a positive signal in this context, and in any case no organization has withdrawn its membership of RAC 

MED and every effort has been made to restore relations with the colleagues from France.   

 

The Commissioner, Mrs Damanaki, thanked RAC MED for the reply on the matter of the French organizations, she 

recalled, however, that in the past some associations requesting membership had been excluded from RAC MED 1 

and she therefore asked for clarification on the exact rules for entry. The was informed that the only requisites for 

membership are: acknowledgment by the relevant Ministry of concerning the level of representation of the 

                                                           
1
 The RAC MED Secretariat had received a letter from the Greek Ministry in which some doubts were expressed on the level of representation 

of the association Archipelagos, with reference to Council Decision n.585/2004 which established the RAC. In the light of this, on 1
st

 December 

2010 the RAC MED Executive Committee decreed that the requests received from organisations for which a legal reserve had been expressed 

would not be accepted. The Secretariat sent a copy of the letter from the Greek Ministry in relation to the membership request received from 

Archipelagos to Commissioner Damanaki’s cabinet after the meeting. This document is also attached to this report.  

 



 

association concerned (Council Decision n.585/2004 section.2.2); regular payment of the annual quotas. On the first 

issue it was remarked that this rule is being phased out, it does not feature in the text of the agreement on the new 

Basic Regulation on the CFP and therefore can be considered almost obsolete. Where the quotas are concerned, 

there was some discussion among the meeting participants on the possibility to reduce the amount and to adjust the 

annual budget.     

Several ideas were put forward and these will be brought to the attention of the next ExCom meeting, the 

suggestions were all related to a move towards greater economy and a reduction in the membership quotas, in the 

hope that the Member States will take on a more central role. The Commissioner assured the Meeting participants 

that she would write to the Member States requesting greater participation and economic commitment for RAC 

MED, inviting them to promote the participation in the Council of all the associations involved, in the manner 

described in the Council decision that established the RACs (n. 585/2004). 

In reply to the request for clarification concerning the structure of the Advisory Councils in the light of the reform, 

the Commissioner affirmed that a substantial number of decisions still have to be taken, such as the maximum 

number of ExCom members as well as other operative aspects. 

The meeting was informal and positive, the Commissioner, Mrs Damanaki, thanked RAC MED for having participated 

and for the willingness to collaborate.  
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Informe sobre la reunión informal celebrada con la Comisaria Maria Damanaki 

 

El 26 de julio se ha celebrado en Bruselas una reunión informal a la que han participado la Comisaria Maria 
Damanaki, Andreas Papaconstantinou del Gabinete de la Comisaria, Fabrizio Donatella y Ernesto Bianchi de la DG 
MARE. En representación del RAC MED han asistido el Presidente Giampaolo Buonfiglio, los Vicepresidentes Genaro 

Amigo Chouciño y Snezana Levstik y el Secretario Ejecutivo Rosa Caggiano. Lamentablemente, la Vicepresidenta 

Susana Sainz-Trapaga no ha podido asistir debido a un retraso del vuelo. 

La Comisaria Damanaki ha abierto la reunión recordando la importancia del papel que los RAC deberán desarrollar 
en el ámbito de la nueva PPC, las nuevas responsabilidades consiguientes y las nuevas normas a seguir. Ha hecho 

especial hincapié en sus espectativas de colaboración con el RAC MED, puesto que frente a los avances conseguidos 
en el estado de los recursos en las aguas comunitarias atlánticas y de Europa del norte, el Mediterráneo sigue 
registrando evidentes señales de sobreexplotación. 

La Comisaria ha afirmado que no es su intención examinar ni los procedimientos ni las condiciones en las que el RAC 

MED ha renovado sus órganos (a los que envía sus mejores deseos de buen trabajo), pero agradecería poder 

entender mejor la situación en cuanto a la participación de las asociaciones francesas, habiendo recibido una 

solicitud al respecto en ámbito parlamentario, la representatividad de la pesca artesanal, los procedimentos y los 

criterios de admisión o exclusión de una asociación del RAC MED. 

El RAC MED ha informado a la Comisaria acerca de los procedimientos de adhesión (según el principio de "puerta 

abierta") y la amplia representación de la pesca artesanal entre las organizaciones asociadas, llamando luego su 
atención sobre los más recientes desarrollos en las relaciones con algunas organizaciones francesas que habían 
criticado de alguna forma el desarrollo de la última AG. Las próximas reuniones en París de los grupos de trabajo 

quieren representar justamente una señal positiva en un marco que no ha registrado en ningún caso la renuncia de 
las mismas organizaciones y en el que se han multiplicado los esfuerzos del RAC MED para reanudar las relaciones 

con las asociaciones francesas.  

Tras tomar nota de las informaciones proporcionadas acerca de la situación de las organizaciones francesas, la 

Comisaria Damanaki recuerda en todo caso como en el pasado se hayan excluido del RAC a asociaciones 

peticionarias2 y ha solicitado conocer de forma específica las reglas de admisión que, se ha insistido, hacen 

referencia exclusivamente al reconocimiento de la representatividad por parte del Ministerio competente (Decisión 
del Consejo n. 585/2004 art.2.2) y al pago de las cuotas anuales dentro de los plazos previstos. En el primer caso se 
ha señalado que dicha norma se está eliminando, puesto que ya no aparece en el texto del reglamento base de la 

                                                           
2
 El Ministerio griego ha enviado una carta a la Secretaría del RAC MED expresando sus dudas sobre la representatividad de la asociación 

Archipelagos frente a la Decisión del Consejo n. 585/2004 que instituye los RAC. Por lo tanto, el 1 de diciembre de 2010, el Comité Ejecutivo 

del RAC MED ha establecido no acoger las peticiones de organizaciones para las que se haya expresado reserva legal. Tras la reunión la 

Secretaría ha enviado al Gabinete de la Comisaria Damanaki la carta del Ministerio grieco relativa a la solicitud de adhesión de Archipelagos 

(documento anexo). 



 

nueva PPC y, por lo tanto, podría no ser ya vigente a corto plazo. En cuanto a las cuotas se ha hablado de su posible 
reducción con una consiguiente adaptación del presupuesto anual.  

Se han propuesto varias hipótesis, que serán objeto de debate en ocasión del próximo Comex, todas basadas en una 
reducción de los costes y por lo tanto de la cuota de asociación, abogando además por una mayor participación de 
los Estados miembros. La Comisaria ha asegurado que se dirigirá por escrito a los Estados miembros solicitando más 
participación y más soporte, incluso económico, a la vida del RAC MED, e invitándoles a fomentar la participación en 
el Consejo de todas las asociaciones interesadas según las tipologías previstas por la Decisión del Consejo que 

instituye los RAC (n. 585/2004).  

A la petición de aclaraciones acerca de la estructura de los Consejos Consultivos a la luz de la Reforma, la Comisaria 

ha contestado que quedan todavía muchas decisiones pendientes, desde el número máximo de los miembros del 

Comex a otros aspectos relativos al funcionamiento.     

La reunión se ha desarrollado en un clima informal y distendido y la Comisaria Damanaki ha agradecido al RAC MED 

su participación y disponibilidad. 
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Rapport de la réunion informelle avec Maria Damanaki, Commissaire Européenne à la Pêche 

Le 26 juillet a eu lieu à Bruxelles, une réunion informelle avec la Commissaire Maria Damanaki. Les participants à la 

réunions ont été M.me Maria Damanaki, M. Andreas Papaconstantinou du Cabinet de la Commissaire, M. Fabrizio 

Donatella et M. Ernesto Bianchi de la DG MARE. Le CCR MED était représenté par le Président M. Giampaolo 

Buonfiglio, par les 2 Vice-Présidents M. Genaro Amigo Chouciño, M.me Snezana Levstik et M.me Rosa Caggiano. 

Malheureusement le Vice-Président M.me Susana Sainz-Trapaga, à cause d’un retard du vol, n’a pas pu participer à 

la réunion.  

La Commissaire Damanaki a commencé les travaux en rappelant que les CCR vont jouer un rôle très important dans 

la nouvelle PCP reformée avec, par conséquent, des nouvelles responsabilités et des nouvelles règles à suivre.  

Notamment elle a souligné qu’elle s’attend à une grande collaboration du CCR MED, vu que même si des progrès 

dans l’état des ressources des eaux communautaires atlantiques et du Nord de l’Europe ont été enregistrés, la 

Méditerranée résulte encore surexploitées.  

La Commissaire a continué en assurant de ne pas vouloir entrer dans le vif du sujet, pour ce qui concerne les 

procédures et la régularité des actions menées par le CCR MED pour le renouvèlement de ses organes (en souhaitant 

à l’occasion ses meilleurs vœux au Bureau pour son mandat), mais que, elle voulait avoir plus d’informations sur la 

situation concernant la participation des associations françaises, ayant reçu des sollicitations par le milieu 

parlementaire à cet égard, ainsi que sur la représentativité de la petite pêche et sur les procédures et les critères 

d’adhésion ou d’exclusion des membres au sein du CCR MED. 

Le CCR MED a rassuré à la Commissaire en matière de procédures d’adhésion (selon le principe «de la porte 

ouverte») et sur la large représentativité de la petite pêche dans les organisations membres, et ensuite on a attiré 

son attention sur la récente évolution des rapports avec certaines organisations françaises qui avaient critiqué ce qui 

était arrivé lors de la dernière AG. Les prochaines réunions des groupes de travail qui auront lieu à Paris, 

représentent  dans ce sens-là un signal positif dans un cadre où l’on n’a pas enregistré toutefois les démission de ces 

organisations et où plusieurs efforts ont été fait par le CCR MED pour relancer les rapports avec les collègues 

français.  

La Commissaire Damanaki prend acte de ce que les représentants du CCR MED ont rapporté sur la situation 

concernant les associations françaises, tout en rappelant aussi que dans le passé le CCR MED a exclu des associations 

demandant d’adhérer et elle a donc demandé quelles sont les règles d’adhésion au CCR MED3. Il a été précisé que 

cela concerne exclusivement l’agrément de la représentativité de la part du Ministère compètent (conformément à 

la Décision du Conseil n.585/2004 art. 2.2) et la régularité du payement des cotisations annuelles. Sur le premier 

                                                           
3
   Le Secrétariat du CCR MED avait reçu une lettre de la part du Ministère Grecque qui doutait de la représentativité de  

l’association Archipelagos par rapport à la Décision du Conseil n.585/2004 instituant les CCR. Suite à cette lettre, le Comité 

Exécutif du CCR MED, le 1er décembre 2010, a décidé que les demandes des organisations pour lesquelles une réserve avait été 

exprimée, n’aurait pas pu être accueillies. Le Secrétariat, après la réunion, a envoyé au Cabinet de la Commissaire Damanaki, la 

lettre du Ministère Grecque concernant la demande d’adhésion d’Archipelagos (document ci-joint). 



 

aspect, on a fait noter que cette règle est en voie d’abrogation, n’étant plus dans le texte de compromis du 

règlement de base de la nouvelle PCP, et que, donc, celle-ci ne sera plus en vigueur d’ici peu. Pour ce qui en est des 

cotisations, le débat s’est concentré sur la possibilité de réduction des cotisations et sur l’ajustement du budget 

annuel.  

Plusieurs options ont été proposées visant à faire des économies et à réduire la cotisation annuelle des membres en 

souhaitant un rôle majeur des Etats Membres. Toutes ces propositions seront traitées lors du prochain Comex.  La 

Commissaire s’est engagée d’ailleurs à adresser une lettre aux Etats Membres pour les encourager à augmenter leur 

participation  et contribution économique pour le bon fonctionnement du CCR MER en les invitant également à 

promouvoir la participation aux activités du CCR MED chez les associations concernées conformément aux secteurs 

prévus par la Décision du Conseil constituant les CCR (n. 585/2004). 

Quant à la demande concernant la structure des Conseils Consultatifs proposée dans la Réforme, la Commissaire a 

précisé que plusieurs aspects ne sont pas encore décidés, comme par exemple le nombre maximum des membres 

du Comex et d’autres aspects relatifs au fonctionnement. 

La réunion informelle a été mené dans un climat positif et la Commissaire Damanaki a voulu remercier le CCR MED 

pour la participation et la disponibilité. 
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Πρακτικά της άτυπης συνάντησης με την Επίτροπο Δαμανάκη 

 

Στις 26 Ιουλίου έλαβε χώρα στις Βρυξέλλες μία άτυπη συνάντηση με την Επίτροπο Μαρία Δαμανάκη. Στην 

συνάντηση πήραν μέρος η Μαρία Δαμανάκη, ο Ανδρέας Παπακωνσταντίνου από το ιδιαίτερο γραφείο της 

Επιτρόπου καθώς και ο Fabrizio Donatella και ο Ernesto Bianchi από την Γενική Διεύθυνση Αλιευτικής Πολιτικής. Το 

ΠΓΣ για την Μεσόγειο εκπροσωπείτο από τον Πρόεδρο Giampaolo Buonfiglio, από τους δύο αντιπροέδρους   

Genaro Amigo Chouciño και  Snezana Levstik και από την  Rosa Caggiano. Δυστυχώς η αντιπρόεδρος Susana Sainz –

Trapaga, δεν μπόρεσε να παραστεί στην συνάντηση λόγω καθυστερημένης άφιξης του αεροσκάφους της.  

Η Επίτροπος Δαμανάκη ξεκίνησε την συνάντηση λέγοντας ότι τα ΠΓΣ διαδραματίζουν  πολύ σημαντικό ρόλο στην 

μεταρρυθμισμένη ΚΑλΠ αφού έχουν προκύψει για αυτά νέες ευθύνες και νέοι κανόνες που θα πρέπει να 

ακολουθήσουν. Αναφέρθηκε ιδιαίτερα στις έντονες προσδοκίες που έχει ως προς την συνεργασία με το ΠΓΣ , 

λαμβάνοντας υπόψη ότι μολονότι έχει επιτευχθεί κάποια πρόοδος στην κατάσταση των αλιευτικών πόρων στα 

κοινοτικά ύδατα  στον Ατλαντικό και στην Βόρεια Θάλασσα , στην Μεσόγειο συνεχίζουν να παρατηρούνται 

δείγματα υπερεκμετάλευσης.  

Η Επίτροπος ανέφερε ότι δεν επιθυμεί να υπεισέλθει σε θέματα ουσίας των διαδικασιών και της ορθότητας των 

μεθοδεύσεων ανανέωσης των οργάνων του ΠΓΣ για την Μεσόγειο (προς τα οποία εξέφρασε τις ευχές της  για 

ευόδωση των εργασιών τους), αλλά είπε ότι θα την ενδιέφερε να καταλάβει καλύτερα πως έχουν τα πράγματα ως 

προς την συμμετοχή των γαλλικών οργανώσεων- ένα θέμα που απασχολεί το Κοινοβούλιο-, ως προς την 

εκπροσώπηση της αλιείας μικρής κλίμακας καθώς και ως προς το θέμα των διαδικασιών και των κριτηρίων  με τα 

οποία οργανώσεις διαφόρων τύπων γίνονται δεκτές ή αποκλείονται από το ΠΓΣ για την Μεσόγειο. 

Το ΠΓΣ για την Μεσόγειο καθησύχασε την Επίτροπο ως προς τις διαδικασίες προσχώρησης (σύμφωνα με την αρχή 

της ανοιχτής θύρας) και ως προς την εκτεταμένη εκπροσώπηση της αλιείας μικρής κλίμακας μεταξύ των 

οργανώσεων μελών. Κατόπιν επέστησε την προσοχή της στις πρόσφατες εξελίξεις των σχέσεων με μερικές γαλλικές 

οργανώσεις που είχαν επικρίνει τα όσα συνέβησαν κατά την τελευταία Γενική Συνέλευση.  Οι επόμενες 

συναντήσεις των ομάδων εργασίας στο Παρίσι, αποτελούν από αυτή την άποψη μία θετική ένδειξη σε ένα πλαίσιο 

όπου δεν καταγράφηκαν παραιτήσεις των οργανώσεων και όπου το ΠΓΣ κατέβαλε κάθε προσπάθεια αναθέρμασης 

των σχέσεων με τους Γάλλους συναδέλφους.     

Η Επίτροπος Δαμανάκη έλαβε υπόψη της όσα αναφέρθηκαν σχετικά με την κατάσταση των γαλλικών οργανώσεων 

αλλά υπενθύμισε ότι και στο παρελθόν είχαν καταγραφεί αποκλεισμοί  από το ΠΓΣ για την Μεσόγειο, οργανώσεων 

που ζήτησαν να ενταχθούν4 . Ζήτησε συνεπώς να ενημερωθεί επακριβώς για τους κανόνες προσχώρησης και 

                                                           
4 Η Γραμματέας του ΠΓΣ για την Μεσόγειο  έλαβε από το ελληνικό Υπουργείο μία επιστολή στην οποία εκφράζοντο ορισμένες  αμφιβολίες ως 

προς την αντιπροσωπευτικότητα του συλλόγου Αρχιπέλαγος με αναφορά στην απόφαση αρ.585/2004 του Συμβουλίου, που εγκαθίδρυε τα 

ΠΓΣ. Σε αυτά τα πλαίσια , η Εκτελεστική Επιτροπή του ΠΓΣ για την Μεσόγειο όρισε την 1
η
 Δεκεμβρίου 2010 ότι τα αιτήματα των οργανώσεων 

για τις οποίες εκφράστηκαν νομικές αμφιβολίες, δεν θα γίνουν δεκτά. Ο Γραμματέας μετά από την συνάντηση , φρόντισε να σταλεί στο 

Ιδιαίτερο Γραφείο της Επιτρόπου Δαμανάκη , η επιστολή του ελληνικού Υπουργείου σχετικά με το αίτημα ένταξης της οργάνωσης 

Αρχιπέλαγος. Το έγγραφο επισυνάπτεται.  



 

τονίστηκε ότι αφορούν αποκλειστικά και μόνον την αναγνώριση από το αρμόδιο Υπουργείο (Απόφαση Συμβουλίου 

αρ n.585/2004 άρθρο .2.2) και την τακτική καταβολή των ετήσιων εισφορών. Ως προς το πρώτο θέμα αναφέρθηκε 

ότι αυτός ο κανόνας οδεύει προς εξαφάνιση από την στιγμή που δεν αναφέρεται στο κείμενο  βασικού 

συμβιβασμού της νέας ΚΑλΠ και ότι κατά συνέπεια θα μπορούσε να θεωρηθεί ότι εντός ολίγου δεν θα ισχύει. Ως 

προς το θέμα των εισφορών, ετέθη το θέμα μείωσής τους και προσαρμογής του ετήσιου προϋπολογισμού.   

Διατυπώθηκαν διάφορες υποθέσεις που θα τεθούν υπό συζήτηση στην επόμενη Εκτελεστική Επιτροπή. Όλες 

αφορούν την προσπάθεια για περισσότερες οικονομίες και για μείωση των εισφορών των μελών με την ελπίδα να 

αναλάβουν μεγαλύτερο ρόλο τα κράτη μέλη. Η Επίτροπος διαβεβαίωσε ότι θα απευθυνθεί γραπτώς στα κράτη 

μέλη και θα τους ζητήσει να επιδείξουν μεγαλύτερη συμμετοχή και δέσμευση, μεταξύ των άλλων και οικονομική, 

για το μέλλον του ΠΓΣ για την Μεσόγειο, ζητώντας τους να προωθήσουν την συμμετοχή στο Συμβούλιο όλων 

οργανώσεων που ενδιαφέρονται για τις τυπολογίες που προβλέπονται από την Απόφαση του Συμβουλίου που 

εγκαθίδρυσε τα ΠΓΣ   (n585/2004). 

Στο αίτημα να δοθούν διευκρινήσεις ως προς την δομή των Συμβουλευτικών Συμβουλίων στα πλαίσια της 

μεταρρύθμισης , η Επίτροπος απάντησε ότι πολλά μέλλουν ακόμη να αποφασιστούν ξεκινώντας από τον μέγιστο 

αριθμό των μελών της Εκτελεστικής Επιτροπής  και τελειώνοντας σε άλλα θέματα που αφορούν την λειτουργία. 

Η συνάντηση έλαβε χώρα σε κλίμα ανεπίσημο και θετικό και η Επίτροπος Δαμανάκη ευχαρίστησε το ΠΓΣ για την 

Μεσόγειο για την συμμετοχή του και την διάθεση συνεργασίας που επέδειξε.  
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Resoconto della riunione informale con il Commissario Maria Damanaki 

 

Il 26 luglio si è tenuta a Bruxelles, una riunione informale con la Commissaria Maria Damanaki. Alla riunione hanno 

partecipato Maria Damanaki, Andreas Papaconstantinou del Gabinetto del Commissario, Fabrizio Donatella e 

Ernesto Bianchi della DG MARE. Il RAC MED era rappresentato dal Presidente Giampaolo Buonfiglio, dai 2 vice 

presidenti Genaro Amigo Chouciño, Snezana Levstik e Rosa Caggiano. Purtroppo il vice presidente Susana Sainz-

Trapaga, a causa di un ritardo del volo, non ha potuto partecipare alla riunione. 

La Commissaria Damanaki ha iniziato i lavori ricordando che i RAC ricopriranno un ruolo molto importante nella 

riformata PCP, con delle conseguenti nuove responsabilità e nuove regole da seguire. In particolare, si è soffermata 

sulle forti aspettative che ha nella collaborazione con il RAC MED, considerato che se qualche progresso è stato 

registrato nello stato delle risorse nelle acque comunitarie atlantiche e nord europee, il Mediterraneo continua a 

mostrare evidenti segni di sovrasfruttamento. 

La Commissaria ha quindi proseguito assicurando di non voler entrare nel merito delle procedure e della correttezza 

degli atti con cui il RAC MED ha rinnovato i suoi organismi ( a cui ha rivolto i migliori auguri di buon lavoro), ma che, 

avrebbe gradito capire meglio la situazione con riferimento alla partecipazione delle associazioni francesi essendo 

stata sollecitata in ambienti parlamentari su questo aspetto, sulla rappresentatività della piccola pesca, e sulle 

procedure e i criteri con cui associazioni di qualsiasi tipo vengono ammesse o escluse dal RAC MED. 

Il RAC MED ha rassicurato la Commissaria circa le procedure di adesione (secondo il principio della porta aperta) e 

sulla diffusa rappresentatività della piccola pesca tra le organizzazioni aderenti richiamando poi alla sua attenzione la 

recente evoluzione dei rapporti con alcune organizzazioni francesi che avevano mosso critiche a quanto accaduto 

nell’ultima AG. Le prossime riunioni a Parigi dei gruppi di lavoro rappresentano in questo senso un segnale positivo 

in un quadro che non ha registrato comunque le dimissioni delle organizzazioni stesse ed in cui sono stati diversi gli 

sforzi del RAC per riallacciare i rapporti con i colleghi francesi.  

La Commissaria Damanaki preso atto di quanto riferito sulla situazione rispetto alle organizzazioni francesi, ma ha 

ricordato come, in passato, si siano registrate delle esclusioni dal RAC di associazioni richiedenti l’adesione5 e ha 

quindi richiesto specificatamente quali fossero le regole d’ingresso che è stato ribadito riguardano esclusivamente il 

riconoscimento della rappresentatività da parte del Ministero competente (Decisione del Consiglio n.585/2004 

art.2.2) e la regolarità del pagamento delle quote annuali. Sul primo aspetto è stato fatto notare che questa regola è 

                                                           
5
 Il Segretariato del RAC MED aveva ricevuto dal Ministero greco una lettera in cui si esprimeva qualche dubbio sulla rappresentatività 

dell’associazione Archipelagos rispetto alla Decisione del Consiglio n.585/2004 istitutiva dei RAC. Alla luce di ciò il Comitato Esecutivo del RAC 

MED, il 1° dicembre 2010, ha stabilito che le richieste delle organizzazioni per le quali è stata espressa riserva legale non sarebbero state 

accolte. Il Segretariato, dopo la riunione,  ha provveduto ad inviare al Gabinetto della Damanaki la lettera del Ministero greco relativo alla 

richiesta di adesione di Archipelagos, documento che si allega. 



 

in via di abolizione non comparendo nel testo di compromesso del regolamento di base della nuova PCP, e che, 

quindi, potrebbe anche essere considerata non più vigente a breve. Riguardo alle quote, la discussione si è 

sviluppata sulla possibilità di riduzione delle stesse e di adeguamento del budget annuale.  

Sono state avanzate diverse ipotesi che saranno portate alla discussione del prossimo Comex, tutte improntate alla 

maggiore economia e alleggerimento della quota socio, auspicando un maggiore ruolo degli Stati membri. A questi la 

Commissaria ha assicurato si rivolgerà per iscritto richiedendo loro una maggiore partecipazione ed impegno anche 

economico, per la vita del RAC MED invitandoli a promuovere la partecipazione al Consiglio presso tutte le 

associazioni interessate nelle tipologie previste dalla Decisione del Consiglio istitutiva dei RAC (n585/2004).  

Alla richiesta di chiarimenti circa la struttura dei Consigli Consultivi, alla luce della Riforma, la Commissaria ha 

risposto che ancora molto rimane da decidere, dal numero massimo dei componenti del Comex ad altri aspetti 

relativi al funzionamento.     

La riunione si è svolta in un clima informale e positivo e la Commissaria Damanaki ha tenuto ringraziare il RAC MED 

per la partecipazione e disponibilità. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


